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P r o t o k ó ł  Nr XXI/16 
z sesji Rady Gminy Skoroszyce 

z dnia 22 lipca 2016 r. 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Henryk Sokołowski w obecności 12 
radnych otworzył sesję Rady Gminy, przywitał wszystkich zebranych, przedstawił 
porządek obrad, do którego nie wniesiono uwag. 
 
Zatem porządek obrad został zatwierdzony w następującej kolejności: 
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje radnych. 
4. Informacja z pracy Wójta za okres od poprzedniej  sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Skoroszyce. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty    i ustalenia stawki 
opłaty za pojemnik. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odp. Komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości   i zagospodarowanie tych odpadów. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie określenia rodzajów 
dod. Usług świadczonych przez gminę w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują 
mieszkańcy, a powstają odpady komunalne       i zagospodarowania odpadów 
oraz wysokości cen za te usługi. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia 
inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso.  

13. Odpowiedzi na interpelacje. 
14. Zapytania i wolne wnioski. 
15. Zakończenie sesji. 
 
Doszli radni p. Anna Słowiak i p. Krzysztof Bryła. W sesji nie uczestniczył radny 
Krzysztof Jagusz. 
 
 
 
Ad 2 
 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za” bez 
odczytywania. 
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Ad 3 
 
I n t e r p e l a c j e    r a d  n y c h: 
 
Radny Winnik – poprosi o ponowne zgłoszenie do Zarządu Dróg  Powiatowych 
sprawę wykoszenia poboczy, bo już prawie nie widać drogi, tak jest zarośnięta, 
 
Radna Klimas -  wiem, że tak jest wszędzie, ale  na drodze do Czarnolasu jest 
również wiele krzaków do wycięcia, 
 
Radna Rogalińska – przy drodze do p. Hagel nie świeci lampa, proszę o zgłoszenie. 
 
Ad 4 
 
Sprawozdanie z działalności Wójta Gm. Skoroszyce w czasie od 1.07.16 r. 

do 22.07.16 r. 

Szanowni Państwo, P. Przewodniczący, Radni, Sołtysi, Pracownicy samorządowi, 

przedstawiam Państwu sprawozdanie z działalności Wójta gminy w okresie od ostatniej sesji 
tj. od 1 lipca 16 r. 

1.07.16 r. 

• Zawarłam umowę z Tauron Dystrybucja S.A. na świadczenie serwisu 
sieci i urządzeń oświetlenia drogowego na terenie Gm. Skoroszyce, umowa na 
czas określony od 1 lipca 2016 r. do 30 czerwca 2017 r., ze strony wykonawcy 
przedmiot umowy będzie realizować Jednostka Terenowa Grodków, 
upoważniony do przyjmowania zgłoszeń Starszy Mistrz p. Marian Osipiuk tel. 
77889 73 04 lub Mistrz p. Marek Jurasz tel. 77 415 53 76. Miesięczna stawka 
ryczałtowa wynegocjowana za jeden punkt świetlny 8,52 zł + VAT. 

• Podpisałam umowę z p. inż. J. Małachą na projekty zagospodarowania 
działek w Sidzinie dz. nr 294/1, w Makowicach dz. nr 401/7, w m. Czarnolas 
dz. nr 441, zad. Odnowa Wsi, os. Zacisze, os. Skoroszyce – place zabaw, termin 
31.08.16 r., cena w sumie 650,00 zł brutto.  

• Otrzymałam warunki konserwatorskie wraz z pozytywna opinią 
konserwatora inż. P. Sekiety  na zakres prac dotyczący wprowadzenia 
utwardzonej nawierzchni w obrębie przedpola zespołu kościoła parafialnego w 
Sidzinie (fundusz sołecki). 

4.07.16 r. 

Uczestniczyłam w zebraniu sołeckim Skoroszyc w sprawie terminu i organizacji  dożynek 
gminnych, termin ustalono na 10 września br. 

5.07.16 r. 

• Podałam Sołtysom sołectw informację Wójta Gm. Skoroszyce o wysokości 
środków funduszu sołeckiego na rok 2017 oraz o warunkach przyznania tych 
środków. I tak: 

• Brzeziny-  14 516,83 zł. 

• Chróścina- 27 494.00 zł. 

• Czarnolas- 17 101,27 zł. 
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• Giełczyce- 10 557, 70 zł. 

• Makowice- 20 977,92 zł. 

• Mroczkowa- 11 657,46 zł. 

• Pniewie- 8 055,74 zł. 

• Sidzina- 27 494,00 zł. 

• Skoroszyce- 27 494,00 zł. 

• Stary Grodków- 17 128,76 zł. 

• Otrzymałam odp. z ZDP na nasze pismo dot. zamontowania ogrodzenia 
segmentowego przy wyjściu z przedszkola w Skoroszycach, ul. Powstańców Śl, 
że nie stosuje się barier przy obiektach przedszkolnych, do których uczęszczają 
dzieci w wieku do 6 lat. Dzieci są przyprowadzane i odprowadzane przez 
rodziców lub opiekunów. Omawiane zabezpieczenia stosuje się głównie przy 
placówkach oświatowych, do których uczęszczają dzieci powyżej 7 lat.  

6.07.16 r. 

• Gościliśmy Marszałka P. S. Ogłazę, Przewodniczącego Sejmiku Woj. P. B. 
Wierdaka, Członka Zarządu Starostwa Nyskiego p. D. Palimąkę, dyr. ZDW P. 
Sokołowskiego. Spotkanie dotyczyło możliwości finansowania naszych 
inwestycji gminnych funduszami unijnymi. Szukamy możliwości finansowania 
zewnętrznego na potrzeby remontów i modernizacji dróg różnej kategorii na 
terenie naszej gminy, bo wszyscy widzimy w jakim są stanie technicznym. 

• Na lotnisku w St. Grodkowie spotkali się członkowie Komitetu ds. 
organizacji obchodów 70. rocznicy zbrodni na żołnierzach NSZ z oddziału kap. 
H. Flame ps. Bartek. Zaczęło się czyszczenie duktów leśnych i terenu dojścia 
na mogiły. Włączyło się w sposób znaczący Nadleśnictwo Tułowice. 
Zaangażowani zostali osadzeni z Zakładu Karnego w Grodkowie, widać postęp 
prac przy usuwaniu dzikich wysypisk i  zakrzaczeń wzdłuż leśnych duktów na 
terenie lotniska, którymi przejdą pielgrzymi na mogiły. Zostali przez gminę 
wyposażeni w niezbędny sprzęt do tych robót. 

• Podpisałam umowę darowizny zawartą pomiędzy Bankiem Spółdzielczym 
w Otmuchowie reprezentowanym przez Prezesa Zarządu P. Piotra Burskiego a 
Gminą Skoroszyce reprezentowaną przez Wójta Gm. Świadczeniem był zakup 
farb i lakierów do malowania elewacji UG w Skoroszycach o wartości łącznej 
816,19 zł. 

7.07.16 r. 

• Na wniosek Komitetu Organizacyjnego w związku z obchodami 70. 
rocznicy tej zbrodni 3 września 2016 roku w  Starym Grodkowie, Prezydent 
Rzeczypospolitej Polskiej Andrzej Duda z okazji piątej rocznicy ustanowienia 
Narodowego Dnia Pamięci „Żołnierzy Wyklętych” zdecydował o objęciu 
Patronatu Narodowego nad obchodami ku czci Żołnierzy Wyklętych w 2016 
roku. Kancelaria Prezydenta RP poinformowała, że obchody te zostały 
włączone w program tegorocznych obchodów, objętych prezydenckim 
patronatem. 

• Poinformowano mnie, że na wniosek Ministra Eduk. Narod. z dnia 
3.06.16 r. Gm. Skoroszyce została przyznana na rok 2016 kwota 8 000 zł ze 
środków rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej z przeznaczeniem na 
doposażenie w pomoce dydaktyczne i pomoc psychologiczno- pedagogiczną. 
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• W intencji pomordowanej na Kresach ludności polskiej przez 
nacjonalistów ukraińskich  odprawiona została msza św. połączona z aktem 
upamiętnienia tych wydarzeń przez złożenie kwiatów pod pomnikiem pamięci. 
Dziękuję Przew. RG P. H. Sokołowskiemu, Radnej P. A. Juśkiewicz, Sołtysom 
P. M. Mendrali i K. Winnikowi, pocztom sztandarowym z Chróściny                    
i Makowic, Druhom Strażakom oraz Społeczeństwu Gm. Skoroszyce za 
uczestnictwo w uroczystości. Tym sposobem ta uroczystość zyskała wymiar 
uroczystości gminnej. Jako Wójt Gminy  mam świadomość jej ważności na 
polu budowania naszej narodowej polskiej tożsamości. 

8.07.16 r. 

Na ręce Wójta Gm. w imieniu Zarządu Powiatu Starosta Nyski P. Cz. Biłobran złożył 
podziękowania za udział naszej gminy w XIV Święcie Gmin Pow. Nyskiego w dn. 24-26 
czerwca br. Dzięki temu mieszkańcy powiatu mieli okazję bliższego poznania gmin, które 
tworzą powiat nyski. 

9.07.16 r. 

• Otrzymaliśmy zaproszenie na uroczystości jubileuszowe 70-lecia 
Zrzeszenia LZS na Opolszczyźnie, naszą gminę reprezentowali Weceprezes 
Gminnego Związku „Ludowe Kluby Sportowe” J. Bury i Prezes LZS 
Czarnolasu P. Żabnicki 

• Z 9 na 10 lipca wydarzyła się ubolewania godna sytuacja, kiedy 
zadysponowani przez Pow. Komendę Straży Poż. nasi strażacy z jednostki z 
Chróściny do usunięcia skutków kolizji drogowej wyjechali na tę 
intrewencję w stanie wskazującym na spożycie. Trzem udowodniono 
wykroczenie, wiec, siłą rzeczy, będą sprawy karne. Te osoby zostały też 
zawieszone w członkostwie OSP RP na mocy obowiązującego statutu. Waży 
się natomiast sprawa przynależności do krajowego systemu.  

11.07.16 r. 

• Zawarłam umowę na „Usuwanie wyrobów zawierających azbest z 
terenu Gm. Skoroszyce- VII nabór”. Wynagrodzenie 18 074,06  zł brutto 
dla wykonawca-  Zdzisława Zięba- dyrektor handlowy Środowisko                 
i Innowacje Sp. z oo. Źródłem finansownia będą środki pochodzące z 
NFOŚiGW tj.9 037,03 zł oraz WFOŚiGW tj. 6 325,92 zł oraz własne Gm. 
Skoroszyce tj. 2 711,11 zł. Termin 7.10.16 r. 

• Odbył się przetarg na budowę kanalizacji sanit. z przyłączami, 
przepompownią ścieków z zasilaniem energetycznym i wodnym w ul. 
Szkolnej w Chróścinie. 5 wykonawców zgłosiło swe oferty: 

• DDterm, ul. Powstańców Śl. 9, 47- 171 Rozmierka (koło 
Strzelec Opolskich) - 386 182, 42 zł 

• PAGA-PRO Sp. z oo, ul. Opolska 79 a, 47-300 Krapkowice- 
619 580,61 zł 

• DROBUD Anna Stryczek- Janicka, ul. Kępska 10, 45-129 
Opole- 426 364,38 zł 

• WASBUD Robert Wąs, ul. Wrocławska 51, 49-200 Grodków- 
482 141,05 zł 

• Zakł. Instal. Wod- Kan. Krystyna Krzysztof Podpora, 
Radzikowice 6, 48-381 Goświnowice- 454 166,82 zł. 
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12.07.16 r. 

Podpisałam umowę z PESMENPOL, ul. Słowackiego 75 a, 32- 400 Myślenice na 
zamontowanie na boisku sport. w Chróścinie 2 kompletów siatek ochronnych o dł. 18 m i wys. 
6 m, cena 6 194,28 zł, termin 29.07.16 r. 

13.07.16 r. 

• Obradowała Kom. Oświatowa. 

• Odbyło się spotkanie robocze sołtysów i przedstawicieli KGW z terenu    
gm. w sprawie organizacji Festiwalu Folkloru Góralskiego. 

• Obradowała Kom. Rolna. 

• W Radiu Opole udzieliłam wywiadu promującego Festiwal Folkloru 
Góralskiego.  

Zleciłam wykonanie 2 projektów: 

• projektu stałej org. ruchu dr. w Brzezinach, związane jest to              
z wnioskiem p. Sołtys D. Witos i dotyczy ograniczenia tonażu przy 
wjeździe na most, termin do 22.07.16 r., kwota 450 zł, wykonawca A. 
Jagieło  

•  projektu czasowej organizacji ruchu dr. dla robót związanych         
z wymianą wiat przystankowych w Sidzinie, kwota 550 zł, ten sam 
wykonawca i ten sam termin.  

16.07.16 r. 

Wójt Gm. Łambinowice złożył zaproszenie na coroczną uroczystość w Piątkowicach pn. „Złota 
kosa”. Naszą gminę reprezentowało sołectwo Makowice, które zajęło 1. miejsce za prezentację 
drużyny. Poza tym w konkursie na klepanie kosy na 3. miejscu uplasował się p. K. Bednarz. 

16- 17.07.16 r. 

• Odbyły się uroczystości związane z Festiwalem Folkloru Góralskiego. 
Chciałam podziękować sponsorom, Państwu za włączenie się w tę imprezę, 
KGW z Sidziny z P. Urszulą Fornalik i P. Aurelią Juśkiewicz na czele, i KGW 
Makowic z P. Anną Słowiak szczególnie, Sołtysowi z Chróściny P. Krzysztofowi 
Bryle i Sołtysowi ze Skoroszyc P. Józefowi Buremu, strażakom, pracownikom 
urzędu szczególnie zaangażowanym w organizację tej uroczystości, 
pracownikom GOKu z P. Dyrektor na czele, wszystkim przedstawicielom 
organizacji pożytku publicznego działającym na terenie gminy, które włączyły 
się w pomoc przy organizacji tej uroczystości, Sołtysowi P. Kazimierzowi 
Winnikowi za reaktywację KWG w Mroczkowej- panie wyróżniały się strojem, 
Sołtysom: P. Janowi Hellebrandtowi, P. Mirosławowi Mendrali, P. Dorocie 
Witos; Radnym: A. Kalisz, J. Rogalińskiej, Cz. Gmyr, B. Malec, J. Klimas, K. 
Kaczmarczykowi; Księżom Proboszczom: Księdzu ze Skoroszyc, że podjął trud 
pełnienia honoru gospodarza uroczystości w wymiarze sacrum i Księdzu z 
Chróściny, że koncelebrował mszę św., organistce i wszystkim ludziom dobrej 
woli, których nie jestem w stanie wymienić z imienia i nazwiska, a którym 
jestem niezmiernie wdzięczna za wszelaką pomoc w logistycznym okiełznaniu 
tej dwudniowej imprezy. Video i fotorelacja na facebooku Gm. Skoroszyce. 
Wiem o dużej popularności tej imprezy, bo odczytuję 1,1 tys. wyświetleń na 
facebooku. To cieszy. Dziękuję.  
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Podpisałam umowę na sprzedaż, dostawę i montaż urządzeń fitness w miejscowościach 
Czarnolas, Makowice i Sidzina, cena 19 051,30 zł brutto, termin 31.08.16 r., wykonawca 
Mateusz Cichowski, 21-050 Piaski, Majdan Brzezicki 42. 

19.07.16 r. 

• Powiat Nyski zawarł z Gm. Skoroszyce umowę na dotację                               
z przeznaczeniem dla sołectwa Czarnolas jako nagrody za 2. miejsce w 
konkursie organizowanym przez Starostwo Pow. w Nysie na „Najlepsze 
przedsięwzięcie odnowy wsi w powiecie nyskim na rok 2016”, wysokość 
nagrody 2 500,00 zł, realizacja do 31 października 2016 r., przeznaczenie 
dotacji na sfinansowanie bieżącego zad. własnego gm. wskazanego przez 
sołectwo Czarnolas.   

• Porozumiałam się z Tauronem Dystrybucja S.A. oddział w Opolu                  
i wyrazili zgodę na zawieszenie nieodpłatnie uchwytów na flagi na 8 słupach 
linii napowietrznej przy ul. Brat. Broni i Powstańców Śl. w Skoroszycach. 

• W tym dniu odbyło się spotkanie szkoleniowe w  dotyczące naboru 
wniosków na przebudowę dróg lokalnych (program rządowy). Oddelegowani 
zostali Wójt P. B. Budkowski i P. I. Bil- Kubicka.  

20.07.16 r. 

• Zostały zamówione rolety z tkaniny plandekowej dwóch ścian 
bocznych i jednej czołowo- szczytowej w wiacie festynowej w Brzezinach, 
cena 7 995,63 zł, termin 10.08.16 r., wykonawca Zbigniew Knap, 48-321 
Niwnica. 

• Na mocy umowy z Jerzym Bobrą, 46- 060 Prószków, ul. Akacjowa 13 
wykonane zostaną prace remontowe w budynku świetlicy w St. Grodkowie 
dotyczące renowacji parkietu, cena 7 400,00 zł, realizacja przedmiotu 
umowy od 20.07. br. do 1.08.br. 

21.07.16 r. 

• Zwróciłam się z prośbą do Zarządu Woj. Opolskiego o scalenie dróg 
gminnych, które posiadają nadane przez Zarząd Woj. Opol. numery dróg 
gminnych w Makowicach. Powyższe scalenie jest niezbędne do pozyskania 
środków na przebudowę dróg z „Programu rozwoju gminnej i powiatowej 
infrastruktury drogowej na lata 2016-2017”. 

• Zleciłam firmie ADAMPOL, Sidzina, ul. Grodkowska 3 rozebranie 
wiat przystankowych i utwardzenie kostką betonową  miejsc rozebranych 
wiat, termin 5.08.16 r., cena 5 500, 00 zł brutto. 

22.07.16 r. 

Dzisiaj odbywa się spotkanie Związu Gm. Śląska Opol. w związku z tym, że sprzedawca dla IV 
Grupy zakupowej ZGŚO Ecoergia z Krakowa z dniem 26 czerwca 2016 r. stracił możliwość 
dostarczania energii elektrycznej. IV Grupa zakupowa Związku Gmin Śląska Opolskiego 
znalazła się w bardzo trudnym położeniu. Pan Prezes ZGŚO Cz. Tomalik wyraża 
przekonanie, że współdziałanie w Grupie zakupowej ZGŚO daje jej członkom 
oparcie, a w obecnej sytuacji działając wspólnie też da się zaradzić zaistniałej sytuacji. 
To wszystko dzieje się w dniach poprzedzających podpisanie w Strzelcach Opolskich umowy 
generalnej dla V Grupy zakupowej ZGŚO na dostawę energii elektrycznej od 1 stycznia 2017 r. 

W IV Grupie zakupowej ZGŚO uczestniczy 385 Odbiorców Końcowych z 37 gmin. Odbiorcami 
Końcowymi są gminy oraz nieposiadające osobowości prawnej: gminne zakłady budżetowe      
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i gminne jednostki budżetowe, w tym liczne szkoły, a także gminne osoby prawne: spółki        
z udziałem gminy i gminne instytucje kultury. W IV Grupie zakupowej ZGŚO wolumen 
zapotrzebowania na energię elektryczną wynosi 51,9 GWh, a punktów poboru energii 
elektrycznej (PPE) jest 4.701. 

Po wielu rozmowach z Koordynatorem IV Grupy zakupowej ZGŚO Hubertem Waloszkiem  
zdecydowano na zwołanie w trybie pilnym narady IV Grupy zakupowej ZGŚO na 
piątek 22 lipca 2016 r. o godz. 9:00. Naszą gminę reprezentuje, ze względu na sesję RG, 
pracownik merytoryczny UG. Od 15 lipca obecny sprzedawca energii ECOENERGIA (Umowa 
Generalna 2/1/ZP/2015) przestał dostarczać energię el. wobec czego, zgodnie z zapisami 
umowy o świadczenie usług dystrybucji, została zawarta umowa rezerwowej sprzedaży. W 
zaistniałej sytuacji, ponieważ koszty sprzedaży energii na podstawie umowy rezerwowej będą 
znacząco wyższe, wydaje się że niezbędnym będzie niezwłoczne przystąpienie do wyboru 
nowego sprzedawcy na okres do końca 2016 roku. Wspólne postępowanie 
najprawdopodobniej nie będzie miało sensu, głównie ze względu na czas trwania procedury. 
Najlepszym rozwiązaniem zdaje się będzie przeprowadzenie przez każdego Odbiorcę 
Końcowego własnej procedury wyboru wykonawcy. Dla naszej gminy- Skoroszyce końcowych 
wybór sprzedawcy będzie możliwy w trybie uproszczonym, bo wartość zamówienia nie będzie 
przekraczać równowartości 30 000 euro. 

 

Jeszcze jedna moja prośba i apel do Państwa, do Sołtysów i Mieszkańców Gminy w sprawie 
dbałości o chodniki przy swoich posesjach. Jako gmina partycypujemy w kosztach budowy 
tych chodników, a później ta zieleń spod tych kostek wyrasta i wypacza te chodniki  tak, że nie 
da się przejść. Dlatego wielka prośba do Państwa Sołtysów, aby zwracali  uwagę 
Mieszkańcom, żeby dbali o te chodniki  przy swoich posesjach tak, jak to jest we wsiach 
podopolskich, gdzie co sobotę mieszkańcy czyszczą swoje obejścia. Jeżeli coś robimy, to 
róbmy to raz, a dobrze, żeby jak najdłużej służyło wszystkim, współpraca z Zarządem Dróg 
Powiatowych jest trudna, więc jeśli sami o to nie zadbamy, to nikt nam nie pomoże,                 
a pretensje będziemy  mogli mieć tylko do siebie. 

Dziękuję za wsparcie i życzliwość. Dziękuję za uwagę. 

W sprawie przedstawionej informacji wypowiedzieli się: 

Radna Rogalińska -  chciałam powiedzieć, że na ulicy Powstańców Śląskich               
i Parkowej w Skoroszycach ten zwyczaj sprzątania przy swoich domach jest od 
zawsze i  nadal to robimy, 

p. Wójt – to bardzo cieszy, ale niestety w znacznej części naszej gminy nie ma 
takiego zwyczaju, a problem jest. Kiedyś wcześniej był zarzut radnego p. Filasa, że 
sprzątam chodniki powiatowe, ale co można zrobić, skoro służby Zarządu Dróg 
Powiatowych  nie reagują. Mieszkańcy naszej gminy nie wiedzą, czyje  są drogi, czy 
wojewódzkie, czy powiatowe, czy gminne, wiedzą tylko, że jest przy nich 
nieporządek, dlatego uważam, że powinnyśmy wziąć  trud dbania o chodniki na 
siebie, bo mieszkańcy i tak  z tym problemem przyjdą do wójta. 

Chciałam Państwa zaprosić do czeskich Skoroszic na coroczną imprezę 
integracyjną, która odbędzie się 6 sierpnia br. 

Chciałam również poinformować, że otrzymacie Państwo imienne zaproszenia do 
wzięcia udziału w uroczystości, tym razem patriotycznej, o wymiarze  
państwowym, bo pod patronatem p. Prezydenta RP Andrzeja Dudy, na lotnisko            
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w Starym Grodkowie, na uroczystości związane z uczczeniem pamięci osób tam 
poległych, a odkrytych przez IPN. Uroczystość ta odbędzie się 3 września o godz. 
1400.  

Radny Filas – mam dwie sprawy. W pierwszej chciałbym coś podpowiedzieć, a pani 
zrobi, jak będzie uważała.  Proponuję wykorzystać pani dobre układy z księżmi,      
z czego pani wielokrotnie już korzystała. Gdyby ksiądz nękał ludzi o sprawy 
czystości przy swoich domach, bo przecież to też jest forma bycia dobrym 
katolikiem, chrześcijaninem gdyby często o tym mówił, to te starsze panie, które 
go jeszcze słuchają, przekazałyby w domach takie sprawy i być może odniosłoby 
skutek, albo same by się wzięły za czyszczenie.  

p. Wójt – doskonale wpisuje się pan w moją narrację, to co nas łączy, to ta sprawa 
na pewno i mogę panu powiedzieć, że już z księżmi  rozmawiałam na ten temat.     

Radny Filas – druga sprawa dotyczy skazanych, jest taki ogólnopolski program 
resocjalizacyjny dla skazanych, którzy opiekują się grobami Żołnierzy Wyklętych. 
To miejsce pochówku w Starym Grodkowie zrobiło się o tym głośno, wiem, że 
jednostka penitencjarna z Brzegu się tym zainteresowała i wspólnie z Burmistrzem 
Antoniewiczem zdecydowano o uporządkowaniu tego terenu. Wiem również, że 
Gmina Skoroszyce też się w to włączyła poprzez przekazanie sprzętu do prac 
porządkowych. Nie wiem, czy to i na ile pomoże skazanym, ale jest to sprawa 
ważna, 

p. Wójt – bardzo pomoże, bo będąc tam ostatnio, widziałam postęp prac               
w porównaniu z tym, co było wcześniej. Zostały już poszerzone ścieżki, które były 
duktami leśnymi, a teraz  już można się po nich poruszać, będzie urządzony 
również parking na płycie lotniska, z którego tymi drogami leśnymi  będzie 
przejście do mogił. Pracy jest jeszcze wiele, ale mamy jeszcze trochę czasu, żeby 
to wszystko zorganizować. 

Radny Kaczmarczyk – chciałem powiedzieć, że w Starym Grodkowie jest też 
tradycja sprzątania przy swoich domach i czyszczenia chodników. Jest kilka 
domów, które tego nie robią, ale w większości ludzie dbają o porządek przy swoich 
domach. 

p. Wójt – tak jest, dziękuję Panu, Panie Radny za przypomnienie. Jadąc drogą 
wojewódzką przez Stary Grodków, rzeczywiście widać zadbane domostwa i chodnik 
obok posesji. 

Przew. Sokołowski – w sprawie incydentu z udziałem strażaków z Chróściny, 
proponuję poprosić Komendanta Gminnego na następną sesję, żeby wyjaśnił 
sprawę, na spokojnie, bez emocji,  dlaczego do tego zdarzenia doszło. 

p. Wójt – to  dobry pomysł. Trzeba powiedzieć, że w związku z tym zdarzeniem 
odebrałam bardzo wiele niemiłych telefonów, niestety, nie przynosi to nam chluby, 
nie o taką popularność nam chodziło, dlatego przychylam się do prośby 
przewodniczącego  i zaproszę P. Komendanta na następna sesję. 
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Ad 5 

p. Skarbnik – jeszcze raz po krótce przedstawiła projekt zmian w budżecie, który 
był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany. 

Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Podjęto uchwałę Nr XXI/139/2016 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2016 rok. 

Ad 6 

Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany. 
Przewodniczący odczytał  pozytywną opinię Państwowego Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego w Nysie o projekcie uchwały. Nie było pytań, zatem przewodniczący 
przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 14 
głosami „za”. 

Podjęto uchwałę Nr XXI/140/2016 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości         
i porządku na terenie Gminy Skoroszyce. 
 
Ad 7 
 
Projekt uchwały był omawiany szczegółowo na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i 
poddał pod głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXI/141/2016 w sprawie  wyboru metody ustalania opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty             
i ustalenia stawki opłaty za pojemnik. 
 
Ad 8 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie było pytań, wobec czego przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał 
pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXI/142/2016 w sprawie określenia wzoru deklaracji                 
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właścicieli nieruchomości. 
 
Ad 9 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
przewodniczący odczytał pozytywną opinię Państwowego Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego w Nysie o projekcie uchwały. nie było pytań. Przewodniczący 
przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie. Głosowało 13 radnych, w 
głosowaniu nie uczestniczył radny Jan Filas.  
Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”. 
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Podjęto  uchwałę Nr XXI/143/2016 w sprawie określenia szczegółowego sposobu       
i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowanie tych odpadów. 
 
Ad 10 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany. Nie było pytań zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały    
i poddał pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
W głosowaniu nie uczestniczył radny Jan Filas. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXI/144/2016 w sprawie określenia terminu, częstotliwości         
i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Ad 11 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie było pytań. Przewodniczący przedstawił projekt uchwały             
i poddał pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. W głosowaniu nie 
wziął udziału radny Jan Filas. 
  
Podjęto uchwałę Nr XXI/145/2016 w sprawie określenia rodzajów dod. Usług 
świadczonych przez gminę w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają 
odpady komunalne  i zagospodarowania odpadów oraz wysokości cen za te 
usługi. 
 
Ad 12 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały   
i poddał pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. W gło0sowaniu nie 
uczestniczył radny Jan Filas. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXI/146/2016 w sprawie  zmiany uchwały w sprawie poboru 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, 
wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso.  
 
Ad 13 
 
W dalszej części sesji nie uczestniczyli radni Jan Filas i Marcin Rzepka. 
Na interpelacje z poprzedniej sesji odpowiedziała p. Wójt. 
 

• na odcinku Skoroszyc. Woj. Zadząd Melior. i Urządzeń Wodnych oddział w 
Nysie poinformował, że rzeka Młynówka Skoroszycka jest przewidziana do 
konserwacji i po uzyskaniu zgody RDOŚu na roboty konserwacyjne, przystąpią 
do prac. 

• Radny Winnik- zakrzaczenia przy dr powiatowej, korespondencja z ZDP na 
ręce Radnego. 
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• Radna Rogalińska- rozebranie wiaty autobusowej. Przyglądam się tej sytuacji. 
Jest sezon urlopowy, więc są trudności obiektywne w porozumieniu się w 
sprawie planowanych sieci połączeń autobusowych. Mam świadomość, że 
rozbiórka będzie nieodwracalna, więc chodzi o to, żeby nie okazało się po 
czasie, że komuś jednak, jako pasażerowi, ta wiata jest potrzebna. 

• Radna Gmyr- dr. do działek. Mam już zweryfikowany kosztorys, umowa jest w 
przygotowaniu na wylanie asfaltu. Rzecz w tym, że firma brzeska nie 
przyjedzie ze sprzętem tu na tę jedną małą robotę. 

• Radny Bryła- ul. Topolowa, pismo do Ag. Nieruch. Rolnych na ręce Radnego. 

• Radny Bryła- sprawa ścieków na os. Zacisze. W myśl ustawy o czystości             
i porządku w gminie wywóz ścieków z nieruchomości zamieszkałej jest po 
stronie właściciela nieruchomości. 

• Radny Bryła- w sprawie mieszkanki mogącej zaprószyć ogień, został 
uruchomiony kontakt z GOPSem w sprawie rozwiązywania problemów 
alkoholowych. 

Radna Słowiak – nie mam nic do dróg osiedlowych w Chróścinie, ale zrobienie dróg 
do działek jest inne niż  u nas w Makowicach, bo u nas jest bardzo dużo dróg do 
zrobienia, może dałoby się zakupić tańszej trelinki i zrobić drogę w Makowicach, bo 
na wysokości p. Cokot  jest tragedia, szczególnie po deszczu. 

p. Wójt – jeżeli chodzi o drogi na Os. Tumbewa w Chróścinie, to ja tylko  tak 
nazywam jedną z dróg „do działek”, ale to są drogi gminne, które są w bardzo złym 
stanie i niebezpieczne dla mieszkańców, nieremontowane od dawna, trudno się 
dziwić,  że przedstawiają sobą, taki stan rzeczy 

Moje działania w zakresie dróg w Makowicach zmierzają w kierunku scalania ich 
numeracji, aby można było starać się o środki unijne. Ostatnie spotkanie   z p. 
Marszałkiem Szymonem Ogłazą  i innymi osobami, które decydują w tych sprawach, 
miało na celu szukanie rozwiązań dla pozyskania środków finansowych. To są osoby, 
które znają się na tych sprawach i wiedzą jak to zrobić. Staram się ze wszystkich sił 
pozyskać środki z zewnątrz, ale,  jeśli ich nie będzie, wówczas pozostaje budżet. 
Znam sytuację dróg w Makowicach i zapewniam, że droga będzie robiona. 

Przew. RG – kto będzie decydował o kolejności wykonania ewentualnie tych dróg, 
bo już mamy przykład i problem mieszkańców Mroczkowej, co do decyzji                
o wykonaniu drogi, 

p. Wójt – chciałam tu jeszcze raz wyjaśnić, że mieszkańcy Mroczkowej w chwili 
decydowania do wykonaniu drogi „na folwark”  nie mieli świadomości, że droga do 
kościoła jest drogą gminną, ja zresztą też. Był styczeń  2015 roku.  Moje 
zaprzysiężenie na Wójta Gminy, to 1 grudnia 2014 r. Mieszkańcy sądzili, że jest to 
mienie kościoła, więc nie występowali o to zadanie w ogóle. 

Radny Winnik – nikt nam nigdy nie powiedział, że jest to droga gminna, cały czas 
funkcjonowała wśród mieszkańców jako parafialna, dlatego nic nie mówiono, 
nawet postawiliśmy bramę wjazdową ze składek, gdyby ludzie  wiedzieli, że to jest 
gminne, to nie daliby na to pieniędzy. Na zebraniu zabiegali o zrobienie drogi „na 
folwark”, a nie na cmentarz. 

z-ca Wójta p. Rudkowski – dlatego mieszkańcy nie mając świadomości, że ta droga 
jest gminną,  zabiegali o remont tej „na folwark”,  
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p. Wójt – Myślę, że to jest też kwestia składu mieszkańców na zebraniu, bo gdyby 
zorganizować teraz takie zebranie, to mogłoby się okazać, że przeszłaby droga ta, 
gdzie robiliśmy oświetlenie, bo tam teraz dużo się buduje i droga jest jak 
najbardziej wskazana i potrzebna. Jeśli jednak mieszkańcy oczekują wykonania tej 
do cmentarza, to ja to wspólnie z mieszkańcami zrobię, jeśli jest taka wola. 

Ad 14 

p. Józef Bury Sołtys Skoroszyce – chciałem zapytać, czy ten staw na końcu wioski 
w stronę Sidziny, który  jest  zasypywany,  można jeszcze coś wysypywać. Ostatnio 
została tam wysypana przyczepa gruzu, 

przew. Sokołowski – proszę o sprawdzenie statusu prawnego tego zbiornika 
retencyjnego, bo nie wiadomo jak z tym jest, trzeba byłoby to wyjaśnić, 

 

p. Bury – mam jeszcze jedną sprawę, chciałbym panią Wójt prosić o zwołanie Rady 
Gminnej LZS, bo ze starego składu już prawie nikogo nie ma, a dzieją się rzeczy 
karygodne na naszym terenie. Chcieliśmy zawiązać jeden klub piłkarski, ale okazało 
się, że sportowcy z Mroczkowej przeszli do LZS Reńska Wieś, nie zgłaszając tego 
faktu wcześniej, już tak kiedyś zrobili, że przeszli pod LZS Prusinowice, 

Radna Słowiak – jak byłam księgową w LZS-ach, to z klubem z Mroczkowej ciągle 
były problemy, szczególnie z rozliczeniem środków, niegospodarnie 
rozdysponowywali otrzymane środki, 

p. Wójt – jeżeli chodzi o tzw. zbiornik retencyjny, sprawdziłam. To jest 
nieruchomość  prywatna i gminie nic do tego. Jeżeli właściciel tego nie pilnuje               
i pozwala, żeby mu wsypywano gruz  pod osłoną nocy, to jest tylko  sprawa 
właściciela. Przychodzą do mnie rolnicy i twierdzą, że  w dawnych czasach 
funkcjonował jako zbiornik retencyjny, który zbierał wodę pod drogą, teraz 
powiatową, a teraz zalewa pola po drugiej stronie ul. Wolności. To efekt 
niedrożnych rowów oraz tego, albo tego, że  przepust pod drogą powiatową być 
może jest niedrożny. Faktem jest również to, że poziom wody się obniża. Poza 
tym,  stawy i jeziora mają krótki żywot,  bo, zarastają, najpierw sitowiem, później 
trzciną, aż zamieniają się na koniec w łąki. Ten natomiast, jako zbiornik retencyjny 
nigdy nie funkcjonował, sprawdziłam to, na mapach ta działka nie jest zbiornikiem 
retencyjnym na pewno. 

      W sprawie Zrzeszenia LZS, w tej chwili przeglądam sprawozdanie za 1 półrocze 
działalności, bacznie się temu przyglądam. Na razie tyle mogę powiedzieć. 
Spotkamy się i podyskutujemy. 

 

Radny Kaczmarczyk – mieszkańcy Starego Grodkowa i nie tylko skarżą się na 
jakość, wytrzymałość żółtych worków, te wcześniejsze, ciemne były bardziej 
wytrzymałe, jeśli my tam mamy zbierać, metal, drzewo i inne rzeczy, to jak one 
mogą wytrzymać. Druga sprawa, to jeśli chodzi o porządki we  wsi, to chodzi nam, 
żeby wykosić również przy stawie, który jest przy drodze. Pan Luks dba o to od 
swojej strony, zawsze jest czysto i wykoszone, a chodzi o tę drugą część. 
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Radna Rogalińska – ja chciałam w imieniu Komisji Oświaty  bardzo podziękować p. 
Wójt i p. Wójtowi  i wszystkim zaangażowanym w to pracownikom za 
zorganizowanie tak pięknej imprezy jaką był Festiwal Folkloru Góralskiego. 
Oddźwięk po tej imprezy jest ogromny, nawet z zagranicy dzwonią i podziwiają tę 
imprezę, która była wspaniała, myślę, że również potrzebna naszym mieszkańcom. 
Bardzo dziękujemy. 

Zebrani nagrodzili oklaskami p. Wójt. 

p. Wójt – jestem mile zaskoczona podziękowaniami , to bardzo miłe, że coś, co się 
organizuje dla społeczeństwa jest docenione. Przecież zawsze  chodzi o to, żeby 
mieszkańcy  byli zadowoleni. Wszystko co robimy, to robimy dla mieszkańców. 
Chcieliśmy  zorganizować imprezę plenerową, którą inne gminy od dawna już mają. 
My zrobiliśmy to po raz pierwszy , więc może będzie to kontynuowane, więc 
wydźwięk rzeczywiście jest bardzo pozytywny. Gmina Skoroszyce, to  nasza Mała 
Ojczyzna  i dla niej pracujemy. 

Na tym zakończono dyskusję, a wobec wyczerpania wszystkich tematów porządku 
obrad, przewodniczący zamknął sesję. 

 

Protokolant:       Przewodniczący obrad: 

Barbara Janik-Zawada       Henryk Sokołowski 
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